
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-05-23, § 23 

 

 Tid Torsdagen den 23 maj 2013, kl 16.00 – 16.15 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 23 maj 2013 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Theréz Randquist (M)  

Per Hallberg (M)   

Karl Malmqvist (C)  

Lars Arell (S)     

 
Tjänstgörande ersättare: 

Patrik Silverudd (FP)  för Daniel Forslund (FP) 

Sara Gunnerud (S)   för Maria Nygård (S) 

Elin Olsson (MP) §§ 1-17,19-25 för Åke Askensten (MP) 

Lennart Tonell (MP) §§ 1-14, 16-25 för Anna Bäcklund (MP) 

Clara Lindblom (V)  för Ann-Margarethe Livh (V) 

Kenneth Nilsson (S) § 15  för Lennart Tonell (MP) 

Kenneth Olsson (S) § 18   för Elin Olsson (MP) 

 

 Ersättare: 

Therese Carlborg (M)  

Göran Kindvall (M)  

Gustav Johansson (M)  

Eva Ångström (M)  

Maria Hagbom (M)  

Inga Osbjer (FP)   

Kenneth Nilsson (S) §§ 1-14, 16-17, 19-25  

Håkan Olander (S)     

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Jennie Almgren, Marita Anheim, Ellinor Fiebranz 

Andersson, Ann-Charlotte Bergqvist, Gunnar Jensen, Martin Nord, Peter Wennberg 

samt borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 



  

 
 § 23 

Rekommendation att anta klimat- och energistrategi för Stockholms län. 
Svar på remiss 
Dnr E2013-000-00647 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden anser att remissen är besvarad med kontorets 

 tjänsteutlåtande. 

 

2 Exploateringsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 29 april 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), Karl Malmqvist 

(C) och vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Elin Olsson m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

Att klimat- och energistrategi för Stockholms län snarast revideras igen för att 

de regionala målen ska överensstämma med ambitionen att Stockholms län år 

2030 ska vara en klimatneutral region samt anför följande:  

 

Klimatutmaningen är en ödesfråga inte bara för länet – utan för världen. 

Stockholms län har inte en låg klimatpåverkan utan en globalt sett hög 

klimatpåverkan om vår konsumtion och livsstil räknas in. Det är svårt att bortse 

ifrån den, då det är den huvudsakliga källan till regionens faktiska ekologiska 

fotavtryck. Åtgärdsområdet om långsiktig bärkraftig konsumtion av varor och 

tjänster tar även indirekt upp detta genom att ange att utsläppen idag är på cirka 

tio ton koldioxidekvivalenter per svensk och år. De möjliga åtgärder som 

redovisas är oerhört viktiga för en hållbar region. 

 

Till de utsläpp av koldioxid där det finns en direkt möjlighet till påverkan 

framgår att transporterna står för nästan två tredjedelar. Att då föreslå ett mål 

om enbart 16 procent förnyelsebar energi i transportsektorn – och i raderna 

efter tala om att målet nästan redan är nått - visar på en oförmåga att hantera 

omställningen av den sektor där behovet av klimatperspektiv är som allra störst 

och där rådigheten finns. Under målet diskuteras enbart att påverka mängden 

förnyelsebara bränslen, men i själva verket är omflyttningen av trafik från väg 

till spår, kollektivtrafik och cykel det mest effektiva. Fossila bränslen byts då 

inte främst bara ut mot mer förnyelsebara bränslen, energianvändningen 

minskar även drastiskt som en följd av att cykel och kollektivtrafik är 

överlägsna i energieffektivitet gentemot vägtrafiken.  

 

Det är i detta avseende positivt att nödvändigheten att minska vägtrafiken lyfts 

fram inom åtgärdsområdet, här finns en stor potential till den nödvändiga 



  

klimatomställningen. Dock tyder allt på att den trafikpolitik som förs snarare 

kommer att öka vägtrafiken.  

 

Trafikområdet måste ges ett stort utrymme och en bred mix av åtgärder för att 

minska utsläppen av växthusgaser. Bland annat måste föreslagna vägprojekten 

i regionen avbrytas. Pengar från bland annat trängselskatterna ska investeras i 

kollektivtrafik.  

 

Inom energiområdet är det viktigt med kraftfulla energieffektiviseringsåtgärder 

i det befintliga fastighetsbeståndet, bland annat genom upprustning av 

miljonprogrammen. Även nybyggnation måste uppfylla höga krav på 

miljöprestanda och energieffektivisering. Samhällsplaneringen måste utgå ifrån 

att minska transportbehoven genom att skapa integrerade stadsdelar med korta 

avstånd mellan boende, skola, arbetsplatser, service och fritidsaktiviteter. 

Bebyggelsen ska utformas med kollektivtrafiken som grund. 

 

Det är beklagligt att länsstyrelsen -  på uppmaning av Stockholms stad - drog 

tillbaka sin tidigare version av klimat- och energistrategin. Om staden och länet 

ska ha en trovärdig strategi måste ambitionen höjas och förslag till nya mål 

utarbetas snarast. 

 

 3) Clara Lindblom (V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande:  

 

1 Att avslå förslaget 

2  Att därutöver anföra 

 

Vänsterpartiet har som mål att skapa ett fossilfritt samhälle redan 2030. Vi kan 

därför inte stödja KSL:s rekommendation redan av detta skäl. Avgörande är att 

privatbilismen reduceras kraftfullt, att kollektivtrafiken byggs och 

tillgängliggörs i motsvarande mån och att Förbifarten stoppas och de 60 

miljarder denna kostar görs tillgängliga för andra satsningar. 

 

Vi vill därutöver tillägga att det är viktigt att parallellt redovisa de totala 

klimateffekterna av samhällets hela verksamhet och effekterna av de utsläpp 

som kan påverkas genom lokala, regionala och nationella beslut. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från Joakim Larsson m.fl. (M), Patrik Silverudd (FP), 

Karl Malmqvist (C) och vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S). 
 
Reservation 

Elin Olsson m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Clara Lindblom (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) enligt 

följande: 

 

Detta ärende hade givetvis sett mycket annorlunda ut om en socialdemokratisk 

budget hade fått gälla. Nämndens förebyggande arbete, liksom kommunens 

proaktiva och pådrivande miljöarbete, som ju till stor del också ligger på miljö- 

och hälsoskyddsnämnden, hade fått ett betydligt större utrymme och resurser. 



  

Indikatorerna från kommunfullmäktige har i många fall låga ambitioner och är ej 

pådrivande. 

 

Vi ser det som beklagligt att målen för dygnsmedelvärde för partiklar och 

kvävedioxid inte uppfylls och hoppas på kraftfullare åtgärder för att förbättra 

luftkvalitén till Stockholmarna. Vi anser också att det är anmärkningsvärt att 

provtagning av trafikdagvatten inte kommer att genomföras p.g.a. att de 

ekonomiska resurserna saknas.  

 

Det är tydligt att miljöförvaltningens ansvarsområden och arbetsbörda ständigt 

ökar men de ekonomiska resurserna inte möter upp behoven i samma takt. Detta 

motsvarar inte våra förväntningar på ett miljöarbete i ”världsklass” även om 

förvaltningen gör ett mycket beundransvärt jobb inom de ramar som finns. 

 

Socialdemokraterna ser positivt på att förvaltningen arbetar hårt med service mot 

stadens medborgare mycket god standard på denna punkt då detta är något som 

vi tycker är viktigt. 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ellinor Fiebranz Andersson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


